

电子废弃物处置政策

Policy of Electronic Waste Disposal

适用范围 Scope

本政策适用于海尔智家股份有限公司全球运营和项目范围产生的所有淘汰、多余和废弃的电子产品，包括但不限于使用期满的公司设备、回收及退货计划产生的电子废弃物、制造/组装和维修以及公司客户使用过的达到使用终止的产品。

The Policy applies to all redundant and obsolete electronic products generated in the global operation and programs of Haier Smart Home Co., Ltd, including but not limited to the expired company equipment, electronic waste generated from recycling and return plans, manufacturing / assembly and maintenance, and products used by customers that have reached the end of use.

本政策适用于全球范围内的海尔智家公司及其子公司（以下简称“公司”），除非当地法律、法规和既定惯例禁止；以及代表公司的任何第三方，包括电子废弃物处置合作伙伴、承包商和分包商（“合作伙伴”）。他们有责任支持和实施本政策。

Unless prohibited by local laws, regulations and established practices, the Policy applies to Haier Smart Home and its global subsidiaries (herein after as “the Company”) and the third party on behalf of the Company, including e-waste disposal partners, contractors and subcontractors (herein after as “the Partners”). The Partners are responsible for supporting and implementing the Policy.

基本原则 Principals

公司及其合作伙伴应在电子废弃物处置的所有阶段遵守所有适用的国际、地区、国家和地方法律和公约，并持有所有必要的许可、认证、执照、跨境运输（出口、进口和过境）管理和影响本政策中概述的活动的预先批准和授权。

The Company and the Partners shall comply with all applicable international, regional, national and local laws and conventions at all stages of e-waste disposal, and hold all necessary permits, certifications, licenses, cross-border transport (export, import and transit) management and pre-approval and authorization of which may affect the activities outlined in this policy.

政策内容 Contents of the Policy

公司的电子废弃物处置目标为最大化利用电子废弃物以减少环境污染及资源浪费。

The e-waste disposal goal of the Company is to maximize the use of e-waste to reduce environmental pollution and resource waste.

- 公司及合作伙伴应提供电子废弃物处置服务，包括再制造、翻新、维修、重复使用和回收，并应覆盖本政策范围内的所有电子产品。
- 符合相关标准的相关技术规范并能够再制造、翻新或重复使用的产品和组件应优先考虑。
- The Company and the Partners shall provide e-waste disposal services, including remanufacturing, renovation, maintenance, and reuse and recycling, and shall cover all electronic products within the scope of the Policy.
- Products and components that meet the technical specifications of relevant standards and can be remanufactured, refurbished or reused shall be given priority.

测试再利用设备的功能

Test the function of reuse equipment

- 所有具有潜在再利用价值的设备在作为翻新产品销售或分销时都应经过全面测试并确保功能可用。必须保留所有测试记录，再制造部件应满足相关技术规范。
- 功能不可用的产品不得作为翻新设备在国内外销售/分销/运输。
- 应通过采用符合或高于海尔智家媒体数据清除规范的工具和流程，负责任且合理地处置和清理有关再利用设备的数据。
- All equipment with potential reuse value should be fully tested and function available when sold or distributed as refurbished products. All test records must be kept and remanufactured parts shall meet relevant technical specifications.
- Products with unavailable functions shall not be sold / distributed / transported in domestic and overseas as refurbished equipment.
- Data related to reused equipment shall be disposed and cleaned responsibly and reasonably by adopting tools and processes that meet or exceed Haier Smart Home data removal specifications.

电子废弃物处置原则

Principles of electronic waste disposal

- 如果翻新、再制造或再利用不可行，公司需合规处置电子废弃物，并尽量减少其被焚烧/填埋/其他对环境不利的处置过程。
- 电子废弃物处置合作伙伴应通过合同承诺在回收和处置材料时采用对环境负责的流程和实践。
- 公司及其电子废弃物处置合作伙伴，对于进出口的报废电子产品和电子垃圾，都将遵守现有的国际环境和废物运输公约、协议、当地法律和其他法律法规要求。

- 《巴塞尔公约》提出，要减少电子垃圾从发达国家转移到发展中国家。公司不允许直接或通过中间商从经济合作与发展组织（OECD）或欧盟（EU）向非经合组织或非欧盟国家出口电子垃圾，除非事先获得公司的批准。
- 公司电子废弃物处置合作伙伴应确保整个处置渠道（包括下游中间商）符合或高于所有适用的环境、运输以及健康和法规。
- If it is impossible to renovate, remanufacture or reuse, the company needs to dispose of e-waste in compliance and minimize the incineration / landfill / other environmentally adverse disposal processes.
- The Partners shall contractually commit to environmentally responsible processes and practices in the recycling and disposal of materials.
- The Company and the Partners need to comply with international environmental and waste transport conventions, agreements, local laws and other laws and regulations for the import and export of scrapped electronic products and e-waste.
- *The Basel Convention* proposes to reduce the transfer of e-waste from developed countries to developing countries. Unless the prior approval is obtained, the company is not allowed to export e-waste directly or through intermediaries from the organization for economic cooperation and development (OECD) or the European Union (EU) to non OECD or non EU countries.
- The Partners shall ensure that the entire disposal channel (including downstream intermediaries) complies with or exceeds the applicable environmental, transportation, health and safety regulations.

海尔智家股份有限公司

Haier Smart Home Co., Ltd

2021 年 11 月

November 2021